Ход урока

Деятельность учителя
Деятельность учащихся
Теоретическое обоснование

1. Организационный момент, приветствие, беседа с классом.

Hello, my dear friends! Nice seeing you! How are you getting on? I wish you good health and high spirits! Happy school day! Best wishes! Tell me please, is it Monday today? Yes, it is. And what date is it today? Do you like the weather? What is it like today?


Умение учащихся правильно ответить на вопросы, обменяться приветствиями.


Подготовка учащихся к работе, организация внимания, активизация в речи формул речевого этикета, создания благоприятного эмоционального настроя.

2. Введение в сюжет урока.

Kids, last lesson we read the teхt about bats and vampire bats. Today we are going to talk about them, you will tell what facts have you learned about the bat’s life.

You will read the story about vampire and take an interview 

with him. Are you afraid of vampires? Don’t worry! He’s not so terrible. But first let’s read a short poem about Grizzly Bear. Did you here about this animal?

 

Восприятие учебного материала и подготовка к активной работе через постановку учебных задач

3. Фонетическая зарядка

На доске написано стихотворение Мори Остин «Медведь Гризли»».

          Grizzly Bear.

If you ever, ever, ever

meet a grizzly bear,

you must never, never,

never ask him where

he is going, or what he is doing,

For if you ever, ever dare

To stop a grizzly bear,

You will never meet

Another grizzly bear.

Did you understand what this poem is about? 
Звуки для отработки 

[e] [eə] [i:] [i]
Активизация учащихся на повторение английских звуков. Учащиеся повторяют за учителем стихотворение, читают его. 

Одного человека можно спросить перевести это стихотворение.
Совершенствование  фонетических навыков, создание благоприятного эмоционального настроя при работе в фронтальном и индивидуальном режимах. 

(ученик-Учитель-класс)

4. Повторение раннее изученного материала и контроль его усвоения.

Now I want you to answer some questions about bats.

Are you ready for this?

1. Where does the vampire bat live?

2. When and where does it sleep?

3. When does it look for food?

4. Does it eat fruit or insects?

5. What does it eat?

6. When does it come back to it’s home?

Now let’s complete the zoo notice about the vampire bat.



Фронтальный опрос. Закрепление знаний по данной теме. Учащиеся

отвечают:

1. It lives in Central and South America. 

2. It sleeps in a cave by day 

3. It looks for food at night.

4. No, it doesn’t 

5.  It drinks blood

6. Before morning

Дети читают упражнение 1 на странице 68, вставляя нужные по смыслу слова.
Умения учащихся отвечать на вопросы учителя, аргументировано рассуждать поставленные вопросы. Развитие навыков чтения.

5. Формирование навыков аудирования и самоконтроля понимая прослушанного текста. 

Well done. Thank you. Kids, a new keeper is telling some people about a vampire bat. But a lot of it is wrong.  Listen to him and say what is right or wrong. But first look at the example in ex. 2. Let’s make it clear.

Example

The vampire bat lives in North America. Pay attention on positive and negative sentence in Present Simple. 

Звучат утверждения:

1. The vampire bat lives in North America.

2. It sleeps in old houses.

3. It sleeps at night and it look for food in the morning.

4. The vampire bat eat fruits.

5. It drinks blood.

6. It’s got very sharp teeth

7. It’s cut a large in an animal’s head. 
8. Then it eats the animal brain.

9. The bat flies back to its building before midnight.

10. Then it goes to sleep.


1. Учащиеся читают пример, объясняют ,что нужно сделать. 

2. Прослушивают кассету. После каждого утверждения запись приостанавливается. Учащиеся исправляют неправильные утверждения. 

        Ответы учащихся:

1. The vampire bat doesn’t live in old buildings. It sleeps in caves.

2. The vampire bat doesn’t sleep at night. It sleeps by day.

3. The vampire bat doesn’t look for in the morning. It looks for food at midnight.

4. The vampire bat doesn’t eat fruit. It drinks blood.

5. The vampire bat doesn’t cut a large hole in an animal head. It cut’s a small hole in an animal leg


Самостоятельная работа учащихся. Взаимоконтроль по ответам на кассете.

Закрепление языковых и грамматических навыков (Утвердительные и отрицательные предложения в Present Simple).

6. Физкультминутка.

Well, you have corrected the zoo keeper. Some statements were wrong. 

Shall we have a little rest?

Are you ready for the Hocky Pocky dance? Let’s dance.

Thank you. We have rested a little bit.
Дети танцуют танец. Релаксация, смена деятельности, подготовка к следующему этапу.


Снижение утомляемости учащихся.

7. Развитие навыков чтения с извлечением информации и обмена мнениями по прочитанному.

Ex.3a

Now, look at the ex.3 on p. 69.

Read the story about a vampire.

Who can act this story?

Ex. 3b

Kids, a reporter is asking Doctor Hunter answer.

Look at the example, please and write the answers.

Are you ready with the answers?

Now, work in pairs and play the interview.

Вопросы.

1) Where does the vampire live?

2) When does it look for food?

3) What does it eat?

4) How does it get the blood?

5) When does it go back to home?

6) What does it do by day?

7) Where are you going now, Doctor?

8) Why?


1. Учащиеся читают диалог про себя, потом проигрывают его в парах.

2. Дети пишут ответы на вопросы в упр.3b.

1) It lives in the castle on the hill.

2) It looks for food at night.

3) It doesn’t eat. It drinks human blood.

4) It bits a hall in the neck.

5) It goes back to it’s home before morning.

6) It sleeps in a coffin by day.

7) I’m going to the castle.

8) We must kill the vampire before dark.

3. Проигрывают интервью в парах.
Развитие навыков самостоятельной работы с я/материалом, навыков чтения.

Режим самостоятельной работы, индивидуальной и работы в парах.

8. Развитие диалоговой речи

1) Thank you. You are working very well.

You know, the newspaper reporter has come to the castle to take an interview with Count Dracula.

(Count means “граф”)

Read the introduction to the interview.

Ex. 4

2) And now complete the interview using questions: Where? When? What? How?

3) Who will play the interview?

Thank you. I see, that you are not afraid of this vampire, aren’t you?


Учащиеся читают вступление к интервью с Дракулой. Затем составляют интервью, используя текст и вопросительные слова.

R. – What’s your full name?

D. – Count Dracula.

R. – Where do you live?

D. – I live in the castle on the hill.

R. – When do you come out?

D. – At night.

R. – What do you do at night?

D. – I drink human blood
Практика учащихся в диалогической речи с опорой на зрительный текст.

Контроль уровня сформированности языковых грамматических навыков (вопросы – ответы в Present Simple).

Развитие мыслительной деятельности (режим парной работы).

9. Заключительный этап.

1) Подведение итогов.

You have worked very well today and have coped with every task.

2) Выставление оценок с комментариями (учитель объясняет, за что поставлена оценка.)

3) Объяснение домашнего задания 

At home you will do the project “My favorite animal”.

You will try to find out an animal you are interested in. Write about where it lives, what it eats, when it look for food and how it gets its food.

Now you may be free. Goodbye. See you tomorrow.
 Учащиеся выставляют свои оценки за урок, осознают свои удачи и успехи.
Даже если весь урок проходит удачно и эффективно, именно последний этап должен вызывать у детей эмоциональный подъем и желание прийти в кабинет иностранного языка.

 Закрепление и обобщение знаний. Развитие творческих способностей учащихся.

